
 

Ekologii se na naší základní škole věnujeme již dlouhou dobu. Během loňského roku 
se do tohoto tématu aktivně zapojila dvojce děvčat, která si vybrala problém (mikro)plastů 
kolem nás a ve světovém oceánu jako téma na Festival vědy a techniky Pardubice. Zajímala 
se o výrobu a následky používání plastů na naší planetě, především dopady na světový 
oceán. Ten je díky říční síti a následně potravnímu řetězci propojen s námi všemi.  

Díky poskytnutým dotacím od Pardubického kraje ve výši 11 100,- Kč a 4 828,- Kč 
z provozní dotace od města Proseč na projekt Řekněme NE (jednorázovým) plastům, 
probíhají ve všech třídách na naší základní škole informační přednášky o plastech kolem nás, 
které jsou v režii výše zmíněných děvčat. Každý žák během ní také dostane plátěnou tašku s 
dalšími alternativami jednorázových plastů (např. bambusové tyčinky na čištění uší, kelímky a 
brčka z bioplastu, papírové pytlíky atd.).  Věříme, že díky této akci si žáci uvědomí, jak 
zacházení s plasty ovlivňuje (nejen) naše okolí. Zároveň pak zjistí a rovnou mohou i 
vyzkoušet, že jednorázové plasty lze dnes vcelku jednoduše nahradit. 

   

 


